

Po Leung Kuk Camões Tan Siu Lin Primary School

School Scholarship and Fee Remission Scheme

The school scholarship and fee remission scheme has been launched since 2000/01 under the direct subsidy scheme. In 2013/14, the scheme has been revised in order to benefit more students and their families.

Objective

To relieve the financial burden of parents having economic hardship.

To award students with outstanding academic and non-academic performance.

School Scholarship

1. Top 5 Subject Prize

This scholarship is awarded to the top 5 students in Chinese, NCS Chinese, English, French, Putonghua, Mathematics, GS, Music, PE and VA. All the prize winners are nominated by the school at the end of each academic year and based on the top subject scores earned for that year.

2. Top 5 in Level Prize

This scholarship is awarded to the top 5 students in each level of P.1 to P.5. Prize winners ranked 1st, 2nd, 3rd, 4th and 5th will be awarded 10, 9, 8, 7 and 6 instalments of the annual school fee as the prize respectively. However, the scholarship is not a cash prize. The scholarship will be applied to the school tuition fee for the next academic year, therefore no cash payment will be made in any circumstances.

3. Non-academic Scholarship

This scholarship is awarded to talented students with outstanding performance in non-academic fields. Every April, all teachers in the school can nominate outstanding students for election. There are 8 winners (max.) and each of them will be awarded HK\$3000 as a scholarship for their training courses.

Fee Remission

1. Tuition Fee Remission

Successful applicants, after the family's income checking has been confirmed, can receive either half or full remission. Applicants who are eligible for half remission may stop paying tuition fees in February while those who are eligible for full remission can get refund upon further notice.

Application of the Fee Remission Scheme occurs every September and the school will process all applications in two stages:

- Applications submitted within September (first batch): the result will be finalized and announced within October.
- Applications submitted later than September (second batch): the result will be finalized and announced after October.

2. Activity Fee Remission Scheme

The new policy has been launched since 2011/12. Eligible students* can apply for the Activities Fee Remission for School activities/ interest classes/ study tours. There is no limitation on the amount of remission per student per year. However, the School has the right to stop the granting of Activities Fee Remission if the Reserve for Fee Remission and Scholarship falls under 50% of the latest annual provision. Furthermore, students must apply for the activities and undergo auditions (if any) under the usual procedures. Eligible students will receive an individual notification.

Eligible students*	Activities Fee Remission
<ol style="list-style-type: none">1. families receiving CSSA2. families receiving FULL textbook grant from SFAA3. families receiving FULL Fee Remission from the School	FULL
<ol style="list-style-type: none">1. families receiving HALF textbook grant from SFAA2. families receiving HALF Fee Remission from the School	HALF

The Means Test

We use the "Adjusted Family Income" (AFI) mechanism as the means test to assess the eligibility of a family for student financial assistance and its assistance level. The AFI mechanism is based on the following formula:

$$\text{AFI} = \frac{\text{Gross annual income of the family}}{\text{Number of family members} + (1)}$$

- Gross annual income of the family includes the annual income of the applicant and his/her spouse; 30% of the annual income of unmarried child / children residing with the family if applicable; and the contribution from relatives / friends if applicable.
- The members of a family normally refer to the applicant, his/her spouse, unmarried child / children residing with the family and the dependent parent(s) who are supported by the applicant and/or his/her spouse (Please refer to the Guidance Notes on Application for Assessment of Eligibility for definition of "Dependent Parent").
- For single-parent families of 2 to 3 members, the 'plus 1 factor' in the divisor of the AFI formula will be increased to 2.

Level of Assistance

The AFI eligibility benchmarks for various levels of assistance in the 2014 / 15 school year are listed in the table below. Please note that the AFI is not the average monthly income of a family.

2014 / 15 school year - AFI Groups between (HK\$)	Level of Assistance
0 - 34,193	FULL *
34,194 - 66,116	Half
> 66,116	Ineligible

* AFI thresholds for full level of assistance for 3-member and 4-member families are \$41,394 and \$38,082 respectively in the 2014 / 15 school year. For 2-member single-parent families and 3-member single-parent families, they are regarded as 3-member families and 4-member families respectively for determining the AFI thresholds for full level of assistance and calculation of AFI.

For enquiries, please contact Ms Joanne Liem at 23673318.

保良局陳守仁小學 獎學金及學費減免計畫

本校在直接資助計畫之下推行獎學金及學費減免計畫，並已於 2013/14 學年作全面革新，令更多學生及其家庭受惠。。

目標

減輕有經濟困難的家長在經濟上的負擔
獎勵在學術及非術範疇上表現出色的學生

獎學金

1. 科目獎

此獎學金會頒發給中、中(非華語學生)、英、法、普通話、數、常、音、體、美八科各頭五名學生，校方根據學期末各科之總成績擬定得獎學生名單。

2. 名次獎

此獎學金會頒發給一至五年級全級頭五名學生，此獎學金並非以現金形式發放，只會用作繳付下一學年本校之學費，獎項分為：全級第一名獲學費全免，全級第二名獲學費 90% 豁免，全級第三名獲學費 80% 豁免，全級第四名獲學費 70% 豁免，及全級第五名獲學費 60% 豁免。

3. 傑出學生獎學金(非學術範疇)

此獎學金會頒發給最多八名學生，全校老師均可參予提名，經選拔後，每位得獎學生均可獲 HK\$3000 以示獎勵。

學費減免

1. 學費減免

成功申請學費減免計畫者，可獲半費或全費減免。獲半費減免者可於二月起停止繳費，而獲全費減免者則可於校方通知後獲退還已繳費用。家長可於每年九月提交申請，校方將分批審核處理：所有九月內提交之申請均可獲優先處理，並於十月發放結果；而九月之後提交之申請則需十月後方作審核。

2. 活動學費/參加費減免

合資格學生*可申請活動費用減免，繳付由學校舉辦之活動、興趣班及遊學團之費用。每名合資格學生均不設減免限額，但必須按正常報名及選拔程序參予有關活動。合資格學生將會收到個別通知。

合資格學生*	活動學費/參加費減免
申領綜援家庭/ 獲書簿津貼(全津)/ 獲學費減免(全免)	全費減免
獲書簿津貼(半津)/ 獲學費減免(半免)	半費減免

資格評估方法

採用「調整後家庭收入」機制進行入息審查，以評定申請人的資助資格及幅度。「調整後家庭收入」機制所採用的算式如下：

$$\text{「調整後家庭收入」} = \frac{\text{家庭全年總收入}}{\text{家庭成員人數} + (1)}$$

- 家庭全年總收入包括申請人及其配偶的全年收入，與申請人家庭同住的未婚子女的全年收入的 30% (如適用)，以及親友給予的津助 (如適用)。
- 家庭成員通常是指申請人、申請人的配偶、與申請人家庭同住的未婚子女，以及由申請人及／或其配偶供養的父母 (有關受供養父母的定義，請參閱「資格評估申請指引」)。
- 二至三人的單親家庭，公式中除數的 (+1) 將會增加至 (+2)。

資助幅度

下表詳列 2014 / 15 學年的「調整後家庭收入」組別的資助幅度。請注意「調整後家庭收入」並不是家庭每月的平均收入。

2014 / 15 學年的「調整後家庭收入」組別的 (港元)	資助幅度
0 - 34,193	全額*
34,194 - 66,116	半額
> 66,116	不合資格

* 2014 / 15 學年 3 人家庭和 4 人家庭可獲全額資助的「調整後家庭收入」上限分別為 41,394 元和 38,082 元。就 2 人和 3 人單親家庭而言，有關家庭會分別視為 3 人和 4 人家庭，以決定可獲全額資助的「調整後家庭收入」上限及計算「調整後家庭收入」。

如有查詢，請致電 23673318 聯絡林曉芳老師。